
Title (en)
Mast for sailing vehicles.

Title (de)
Mast für Segelfahrzeuge.

Title (fr)
Mât pour véhicules à voile.

Publication
EP 0446654 A1 19910918 (DE)

Application
EP 91102256 A 19910218

Priority
DE 4007951 A 19900313

Abstract (en)
2.1. Masts are known which consist of two profiles running parallel to one another at a distance apart. Masts of this type, however, are often not
flexurally rigid enough in order to be used in particular for higher mast structures. The invention is intended to provide an especially flexurally rigid
mast with an especially effective aerodynamic action. <??>2.2. It is proposed to design the two mast profiles in such a way that the opposite inner
surfaces are of convex design, that is, they create a bulged intermediate space between them. If the luff of the sail is held as tightly as possible
without bulging at the mast, the vessel can sail very close-hauled. <IMAGE>

Abstract (de)
2.1. Es sind Masten bekannt, die aus zwei im Abstand parallel zueinander verlaufenden Profilen bestehen. Derartige Masten sind häufig jedoch
nicht biegesteif genug, um insbesondere für höhere Mastkonstruktionen verwendet zu werden. Die Erfindung soll einen besonders biegesteifen
Mast schaffen mit besonders guter aerodynamischer Wirkung. 2.2. Es wird vorgeschlagen, die beiden Mastprofile so auszubilden, daß die sich
gegenüberliegenden inneren Flächen konvex ausgebildet sind, also einen bauchigen Zwischenraum zwischen sich schaffen. Wenn das Vorliek des
Segels möglichst straff und ohne Ausbauchung am Mast gehalten wird, kann sehr hoch an den Wind gefahren werden. <IMAGE>
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